
 )كبسول(  صوداميد

 ملغ  500الصوديوم  بيكاربونات 
  

 الصوديوم. بيكاربوناتملغ  500: على صوداميد تحوي كل كبسولة التركيب والسواغات:
 للوز، ستيرات المغنزيوم.ي: ميكروكريستالين سالسواغات

 الاستطبابات:
 لعلاج: صوداميدتستخدم كبسولات 

 عسر الهضم-
 الحماض )الحالة التي تكون فيها سوائل وأنسجة الجسم عادة حامضية(-

 التحذيرات:
 ر طبيبك في حال استمرار الأعراض بعد تناول هذا الدواء.بأخ

 عن متناول الأطفال ا  يحفظ بعيد
 مضادات الاستطباب:
 الصوديوم أو أي من مكونات الدواء. بيكاربوناتالصوديوم إذا كان لديك فرط حساسية تجاه  بيكاربوناتلا تستخدم كبسولات 

 الصوديوم إذا: بيكاربوناتيجب توخي الحذر بشكل خاص عند استخدام 
 كان لديك مشاكل بالكبد أو الكليتين.-
 كنت تعاني من ارتفاع ضغط الدم أو مشاكل قلبية.-
 إتباع حمية محدودة المحتوى من الملح )صوديوم(.-
 التقدم بالعمر.-

 التداخلات الدوائية:
 أخبر طبيبك أو الصيدلاني في حال كنت تتناول أي من الأدوية التالية:

 تتراسكلين( ،كيتوكونازول ،مضادات حيوية أو مضادات فطور )مثل الريفامبيسين-
 الفينوتيازينات )لعلاج القلق أو الاكتئاب(-
 الستيروئيدات القشرية )لعلاج التورم والالتهاب أو ردود الفعل التحسسية(-
 الليثيوم )لعلاج الأمراض النفسية(-
 الأسبيرين.-
 الصدفية أو التهاب المفاصل الروماتيزمي(. ،الميتوتريكسات )لبعض أنواع الأورام-
 الكينيدين )لعلاج اضطراب نظم القلب(.-
 الايفيدرين )لعلاج اضطرابات التنفس(.-
 الفينتوئين )للصرع(-
 الكلوروكين )للوقاية والعلاج من الملاريا(.-
 البنسيلامين )للروماتيزم(-
 ديبيريدامول )لمنع تخثر الدم المرتبط بالاضطرابات القلبية(-

 أخبر طبيبك أو الصيدلاني في حال كنت تستخدم أو قد استخدمت مؤخرا أي أدوية أخرى بما فيها الأدوية التي تصرف بدون وصفة طبية.
 استشر الطبيب أو الصيدلاني في حال كنت حامل أو مرضع في الوقت الراهن أو تخطط للحمل أو للبدء بالإرضاع قبل استخدام هذا الدواء. الحمل والإرضاع:

 الصوديوم على القدرة على القيادة أو تشغيل الآلات. بيكاربوناتلا تؤثر  التأثير على القيادة وتشغيل الآلات:
 التأثيرات الغير مرغوبة:

 لكن ليس عند جميع المرضىالصوديوم تأثيرات غير مرغوبة و بيكاربوناتيمكن أن يسبب ، كغيره من الأدوية
 أو اذهب لقسم الطوارئ الخاص بأقرب مشفى: استشر الطبيب فورا  عن استخدام الدواء وتوقف  ،يلي في حال حدث لديك ما

 طفح جلدي أو شرى( ،الوجه أو الرقبة والذي يسبب صعوبة حادة في التنفس  ،الشفاهإذا حدث لديك ردود فعل تحسسية )تورم 
 قد تحتاج لعناية طبية عاجلة أو مشفى. ،تعتبر هذه تأثيرات جانبية خطيرة لكنها نادرة الحدوث

 لأكثر من بضعة أيام:يب في حال حدث لديك أي مما يلي وأخبر الطب
 ريح ، التجشؤ،الشعور بالانتفاخ ،ألام معدية

 يمكن أن يحدث أيضا ما يلي:
 تسمى هذه الحالة بالقلاء ويمكن أن تلاحظ ضعف بالعضلات أو تشنجات. ،تصبح سوائل وأنسجة الجسم قلوية جدا   ،الصوديوم لمدة طويلة بيكاربوناتعند استخدام 

 الذي يمكن أن يسبب ارتفاع ضغط الدم لديك أو تراكم السوائل في الجسم والرئتين.صوديوم كمية كبيرة من الصوديوم وال بيكاربوناتتحوي كبسولات 
 الصوديوم يمكن أن تجعل الوضع أسوأ. بيكاربوناتفإن كبسولات  ،في حال كان لديك سابقا مستويات منخفضة من البوتاسيوم بالدم )انخفاض بوتاسيوم الدم(

 يجب عليك استشارة الطبيب أو الصيدلاني. ،في حال حدثت لديك هذه التأثيرات الجانبية أو في حال قلقك منها
 الجرعة وطريقة الإعطاء:
 كبسولات( تؤخذ عند الحاجة. 10حتى  2غ )5غ حتى 1البالغين: عسر الهضم: 

 الحماض الاستقلابي: حسب إرشادات الطبيب
 تباع تعليمات الطبيب.ابكبار السن: إذا كنت متقدم بالسن يجب عليك استشارة الطبيب قبل استخدام هذا الدواء ويجب أن تكون حذر 

 الأطفال: لا يستخدم عند الأطفال
 لا تتناول أكثر من الجرعة الموصوفة.

 لا تتناول الكبسولات لفترة طويلة دون استشارة الطبيب.
 يجب أن تبتلع الكبسولات كاملة مع الماء.

 تناولها حالما تتذكر إلا إذا كانت قريبة من الجرعة التالية لها. لا تتناول جرعة مضاعفة لتعويض الجرعة المنسية.   ، إذا وصف لك جرعات منتظمة من هذا الدواء ونسيت أن تتناول جرعة ما في وقتها المحدد 
 فرط الجرعة: 

 .استشر الطبيب فورا   ،في حال فرط الجرعة
 حركات غير مضبوطة للجسم وفقدان الوعي لفترات طويلة. ،ضعف عضلي ،يمكن أن يسبب فرط الجرعة الحاد قصر في التنفس 

 التعبئة:  
 كبسولات. 10ستر يحوي ، وكل بل2علبة من الكرتون تحوي بليستر عدد 

 شروط الحفظ: 
   م.º (30 – 15)يحفظ في درجة حرارة الغرفة، 
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SODAMED (Capsule) 
 Sodium Bicarbonate 500 mg  
 
COMPOSITION AND EXCIPIENTS: Each SODAMED capsule contains: 500 mg Sodium Bicarbonate. 
Excipients: Microcrystalline cellulose, Magnesium stearate. 
INDICATIONS: 
SODAMED capsules are used to treat: 
-Indigestion 
-Acidosis (a condition where the body fluids and tissues are usually acid). 
WARNINGS:  
Please talk to your doctor if your symptoms remain the same after taking this medicine. 
Keep out of reach of children 
CONTRAINDICATIONS: 
Don’t take sodium bicarbonate capsules if you are allergic to sodium bicarbonate or any of the other ingredients of this medicine. 
Take special care with sodium bicarbonate if: 
-you have had problems with your liver or kidneys. 
-you suffer from high blood pressure or have suffered from heart problems. 
-you are on a salt (sodium) restricted diet. 
-you are elderly. 
DRUG INTERACTIONS: 
Tell your doctor or pharmacist if you are taking any of the following medicines: 
-Antibiotics or antifungals (e.g. rifampicin, ketoconazole, tetracycline) 
-Phenothiazines (to treat anxiety or depression). 
-Corticosteroids (to treat swelling and inflammation or for allergic reactions). 
-Lithium (for mental illness) 
-Aspirin 
-Methotrexate (for certain types of tumors, psoriasis or rheumatoid arthritis). 
-Quinidine (to treat heart rhythm disorders) 
-Ephedrine (to treat breathing problems). 
-Phenytoin (for epilepsy) 
-Chloroquine (to prevent or treat malaria). 
-Penicillamine (for rheumatism). 
-Dipyridamole (to prevent blood clots associated with heart problems) 
Please tell your doctor or pharmacist if you are taking or have recently taken any other medicines, including medicines obtains without a prescription. 
Pregnancy  and lactation: 
If you currently are pregnant or breast-feeding or are planning to become pregnant or to start breast-feeding, speak to your doctor or pharmacist before 
taking this medicine. 
Driving and using machines: 
Sodium bicarbonate is not known to affect your ability to drive or operate machinery. 
UNDESIRABLE EFFECTS: 
Like all medicines, sodium bicarbonate capsules can cause undesirable effect, although not everybody gets them. 
If the following happens, stop taking your medicine and tell your doctor immediately or go to the casually department at your nearest hospital: 
-you have an allergic reaction (swelling of the lips, face or neck leading to severe difficulty in breathing, skin rash or hives). 
This is very serious but rare side effect. You may need urgent medical attention or hospitalization. 
Tell your doctor if you suffer from any of the following for more than a few days: 
Stomach pains, Feeling bloated, belching, wind 
The following effects may also occur: 
-if you use sodium bicarbonate for a long time, your body tissues and fluids may become too alkaline. This is called alkalosis and you may notice 
muscle weakness and cramps 
-sodium bicarbonate capsules contains a lot of sodium, which could make your blood pressure go up or cause fluid accumulation in your body and 
lungs. 
If you already have a low level of potassium in your blood (hypokalemia), sodium bicarbonate capsules may make this worse. 
If you experience these effects or if you are worried about them, you should contact your doctor or pharmacist. 
DOSAGE AND ADMINISTRATION: 
Adult: Indigestion: 1g to 5g (2 to 10 capsules) taken when required.  
Metabolic acidosis: as directed by your doctor. 
Elderly: 
If you are elderly you should consult your doctor before taking this medicine, and must be particularly careful to follow your doctor ́s instructions. 
Children: not recommended. 
Don’t take more than prescribed dose. 
Don’t take the capsules for too long without seeing your doctor. 
The capsules should be swallowed whole with a drink of water. 
If you have been prescribed regular doses of this medicine, and you forget to take your dose at the correct time, take your dose as soon as you 
remember, unless it is nearly time to take the next one. Don’t take a double dose to make up for a forgotten dose. 
OVER DOSE: 
In case of overdose, consult your doctor immediately. 
A sever overdose is likely to cause shortness of breath, muscle weakness, uncontrolled shaking of body and prolonged unconsciousness. 
PACKAGING : 
2 blisters, each contains 10 capsules/carton box. 
STORAGE CONDITION: 
Store at room temperature, (15-30) ºC. 


